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Protokół Nr XXXVIII 

z obrad XXXVIII sesji  Rady Gminy Pabianice z dnia 24 kwietnia  2017 r. 

 
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15     w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  
 
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji udział brało  14  radnych.  Skład 
Rady pomniejszony został o radną C. Rychłowską, której zgon nastąpił dnia 16.03.2017 r. 
Wybory uzupełniające zarządzone zostały przez Wojewodę Łódzkiego na dzień 25 czerwca 
2017 r.   Lista  obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli 
sołtysi obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu,  Wójt 
Gminy H. Gajda, Skarbnik Gminy M. Nowicka, Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu 
M. Wieczorek, radca prawny A. Jankowski, W-ce Przewodniczący Rady Powiatu 
Pabianickiego W. Flajszer, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek,  
przedstawicielki Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów „Nadzieja” w Żytowicach p. J. 
Biernacka i p. J. Walczak, kapelmistrz Gminnej Orkiestry Dętej w Górce Pabianickiej R. 
Kraska.   
  
 
Ad. pkt 1. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał 
przybyłych i stwierdził prawomocność obrad.  
 
 
 
Ad. pkt 2. 
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu   z XXXVII sesji Rady Gminy Pabianice. Protokół został 
przyjęty w głosowaniu 12 głosami za, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu.  
 
 
Ad. pkt 3.  
 
Do przedłożonego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie projektów 
uchwał, które były przedkładane na Komisjach Rady, projekty uchwał w sprawach: 

- zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin pracy 
dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
kierownicze w szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę Pabianice, 

- przystąpienia gminy Pabianice do Stowarzyszenia o nazwie „Tak dla S-14” 

Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania z realizacji 
rocznego programu współpracy na rok 2016 Gminy Pabianice z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie.  
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Radny A. Skawiński zapytał dlaczego temat ten jest wprowadzany w taki sposób pod obrady 
sesji, dlaczego  sprawozdanie złożone zostało tak późno na ręce Przewodniczącego, radni nie 
mieli możliwości zapoznać się z nim na Komisjach Rady przed sesją, sprawozdanie nie było 
też omawiane wcześniej na Komisjach Rady.  

Kierownik ref. oświaty, kultury i sportu odpowiadając na powyższe poinformował, że termin 
ustawowy dot. przedłożenia sprawozdania przypada na koniec maja, a nie na koniec kwietnia. 
Uważa, że dobrze byłoby, aby Rada w dniu dzisiejszym zapoznała się z tym sprawozdaniem, 
sprawozdanie nie jest przyjmowane uchwałą rady, ale nie stoi nic na przeszkodzie, aby 
powrócić również do analizy tego sprawozdania jeżeli oczywiście  będzie taka potrzeba 
również  w przyszłym miesiącu.  

Radny A. Skawiński przypomniał, że w ubiegłym roku miała miejsce taka sama sytuacja.  

Więcej wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze w szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę 
Pabianice, za którym Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie.  

Projekt uchwały otrzymał numer roboczy XXXVIII/I/2017 

Za wnioskiem o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia gminy Pabianice do 
Stowarzyszenia o nazwie „Tak dla S-14”  Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie.  

Projekt uchwały otrzymał numer roboczy XXXVIII/J/2017 

Za wnioskiem o wprowadzenie sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy na 
rok 2016 Gminy Pabianice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie Rada opowiedziała 
się w głosowaniu również jednomyślnie.  

Dotychczasowy numer roboczy XXXVIII/I/, który w porządku obrad przydzielony był dla 
projektu uchwały zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr 
XXXIII/302/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2016r. przy tym projekcie uchwały 
otrzymał numer roboczy  - Uchwała Nr XXXVIII /K /2017 

Sprawozdanie  z realizacji rocznego programu współpracy na rok 2016 Gminy Pabianice z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie Przewodniczący umieścił w pkt. 9 
proponowanego porządku obrad przez realizacją  tematu dot. przedłożenia sprawozdania z 
działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w Pabianicach za rok 2016  oraz oceny 
zasobów pomocy społecznej.  

W związku z powyższym pozostałe punkty porządku obrad przesuwają się o jeden numer dalej 
w porządku obrad.   

Proponowane zmiany Rada przyjęła przez aklamację.  

Porządek obrad wraz z proponowanymi zmianami został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie 
i przedstawia się następująco:  
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1. Otwarcie obrad XXXVIII   sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  XXXVII  sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych. 

7. Stan przygotowań do inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy Pabianice na 2017 r. 
oraz potrzeby inwestycyjne związane ze stanem dróg.  

8. Prezentacja działalności stowarzyszenia  Emerytów i Rencistów „ Nadzieja” w Żytowicach  

9. przedłożenie sprawozdania  z realizacji rocznego programu współpracy na rok 2016 Gminy 
Pabianice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie Przewodniczący umieścił w pkt. 9 

10. Przedłożenie sprawozdania z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w 
Pabianicach za rok 2016  oraz oceny zasobów pomocy społecznej.  

11. Podjęcie uchwał: 

a/ uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2017 -2021 dla gminy Pabianice – Uchwała Nr XXXVIII/A/2017  

b/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice 
dla terenu obejmującego część wsi Szynkielew – Uchwała Nr XXXVIII/B/2017  

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/C/2017  

d/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/D/2017  

e/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/E/2017  

f/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/F/2017  

g/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/G/2017  

h/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XXXVIII/H/2017  

i/ zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin pracy 
dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
kierownicze w szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę Pabianice – Uchwała NR 
XXXVIII/I/2017  

j/ przystąpienia gminy Pabianice do Stowarzyszenia o nazwie „Tak dla S-14”  - Uchwała Nr 
XXXVIII/J/2017  

k/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr XXXIII/302/2016 
Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2016r. - Uchwała Nr XXXVIII /K /2017 

12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
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13. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad sesji . 

 

Ad. pkt 4.  

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacją o pracy Komisji między sesjami;  

Przewodnicząca Komisji ochrony Środowiska M. Lubowicka poinformowała, że Komisja 
odbyła 1 posiedzenie, na którym zapoznała się z analizą  planu rozbudowy sieci 
kanalizacyjnych na terenie gminy Pabianice, zapoznała się z  materiałami na sesję  Rady 
Gminy. Wniosków nie podejmowano. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Finansowej M. Gryska poinformował, ze Komisja, 
której przewodniczy odbyła 1 posiedzenie, na którym zapoznała się ze stanem   przygotowań 
do inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy Pabianice w 2017 r. , ze stanem  dróg na 
terenie gminy Pabianice oraz potrzebami  inwestycyjnymi, sprawozdaniem  z przebiegu „akcji 
odśnieżania”, omówiła materiały na najbliższą sesję Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, 
że Komisja między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym zapoznała się z funkcjonowaniem  
nauczania indywidualnego i opieki nad dziećmi z dysfunkcjami w szkołach podstawowych i 
gimnazjum oraz przygotowaniem  do reformy oświatowej, zapoznała się z  materiałami  na 
sesję.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja między sesjami 

podjęła na jednym posiedzeniu temat kontroli  wydatków w zakresie opieki zdrowotnej  w 

Gminie Pabianice w roku 2016. Kontrola nie została zakończona z uwagi na zgłoszone przez 

członków Komisji  pytania i wnioski w trakcie posiedzenia Komisji, na które Komisja oczekuje 

pisemnych odpowiedzi. Komisja zakończy kontrolę na kolejnym posiedzeniu.  

Ad. pkt 5.  

Wójt Gminy przedłożył informację o pracy Urzędu od ostatniej sesji.  

Informacja pisemna poniżej: 

„ W zakresie utrzymania dróg gminnych 

1. W trakcie podpisywania jest umowa z wykonawcą robót w zakresie remontów 
cząstkowych. Po podpisaniu umowy zostanie ustalony zakres robót i kolejność ich 
wykonywania.   

2. Podpisano umowę z  wykonawcę usługi profilowania dróg szlakowo – gruntowych na 
terenie gminy Pabianice.  W chwili obecnej trwa wykonywanie tych  usług.   

3. Udzielano odpowiedzi i wyjaśnień  na  pisma i wnioski  kierowane do Urzędu Gminy 
przez mieszkańców w  różnych sprawach. .  
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4. Zbierano śmieci z pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Pabianice po 
okresie zimowym.  

5. Uzupełniano ubytki w nawierzchniach dróg  przy użyciu  takich materiałów jak  
kruszywo drogowe, destrukt asfaltowy oraz masy asfaltowej na zimno  z 
wykorzystaniem własnego ciągnika rolniczego i przyczepy ciągnikowej  oraz 
robotników drogowych  w następujących miejscowościach;  
 
- w dniu 08.03.  na ulicę Cynkową w Piątkowisku  dowieziono  18 ton destruktu 
asfaltowego i  12 ton kruszywa drogowego  w celu uzupełnienia ubytków w istniejącej 
nawierzchni.   Drogi. 

-  w dniu 10.03  dowieziono  na ulicę Cynkową w Piątkowisku  ok. 12 ton kruszywa 
drogowego i ok. 12 ton destruktu asfaltowego w celu uzupełnienia ubytków w 
nawierzchni drogi.    

- w dniu 13.03. uzupełniono ubytki w nawierzchniach asfaltowych następujących 
dróg;  

 w Górce Poduchownej przy  użyciu  masy asfaltowej na zimno w ilości 200 kg.    

  na drodze przez Szynkielew I przy użyciu  masy asfaltowej na zimno w ilości ok. 200 
kg     

na drodze przez Szynkielew III przy użyciu mieszanki asfaltowej na zimno w ilości 
ok. 200 kg . 

W dniu 14.03  uzupełniono ubytki  na następujących drogach; 

 -  Piątkowisko – Żabieniec  - przy użyciu  mieszanki asfaltowej na zimno w 
ilości 50 kg  

 -  na drodze pomiędzy kaplicą w Piątkowisku a trasą S-14 dowieziono ok. 12 
ton kruszywa drogowego.  

W dniu 15.03. uzupełniono ubytki na następujących drogach;  

 - Świątniki tzw. Duże  przy użyciu 200 kg  masy asfaltowej na zimno  

 - Górka Pabianicka  tzw. Poduchowna przy użyciu 200 kg masy asfaltowej na 
zimno,  

 - Konin  przy użyciu  50 kg masy ,  

 - na drodze Bychlew – Jadwinin – przy użyciu  200 kg masy asfaltowej oraz 
dowieziono  ok. 6 ton kruszywa drogowego,  

W dniu 16.03. uzupełniono ubytki na następujących drogach;  

 - Piątkowisko tzw. Żabieniec przy użyciu 50 kg masy asfaltowej ,  

 - Osiedle Petrykozy  dowieziono 12 ton kruszywa  drogowego  

oraz  ok. 6 ton destruktu asfaltowego.  
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W dniu 21.03. na drodze od miejscowości  Gorzew w kierunku  Okołowic do Lagun 
uzupełniono ubytki w nawierzchni i asfaltowej przy użyciu  mieszanki asfaltowej  w 
ilości 200 kg.  

W dniu 22.03. kontynuowano uzupełnianie  ubytków na  na w/w drodze zużywając 
100 kg masy  

W dniu 23.03. uzupełniano ubytki w nawierzchni drogi w Hermanowie II przy użyciu 
mieszanki asfaltowej na zimno w ilości  ok. 400 kg   a także na drodze Bychlew – 
Jadwinin   przy użyciu  ponad 600 kg masy.  

W dniu 27.03. uzupełniano ubytki w nawierzchni  drogi  Hermanów – Pawlikowice 
zużywając  ok. 200 kg masy asfaltowej.  

6. Uzgodniono  6  dokumentacji  projektowych  w zakresie prowadzenia robót  w pasie 
drogowym. i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem drogi. 

7. Wydano 2 decyzje na urządzenie zjazdu  z drogi publicznej do posesji. 
8. Wydano 3 decyzje na zajęcie pasa drogowego drogi publicznej  w związku  z 

umieszczeniem  urządzenia obcego nie związanego z funkcjonowaniem drogi.  
9. Zawarto umowę o udostępnienie nieruchomości drogi wewnętrznej celem  budowy 

przyłącza energetycznego.  
10. Wykonywano inne  czynności  związane z  bieżącym utrzymaniem dróg na terenie 

gminy Pabianice oraz  wykonywano prace biurowe związane z funkcjonowaniem 
Referatu  Planowania  i Dróg  w  Urzędzie Gminy Pabianice 

 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 
 
1. Wydano 15 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej 

( ogółem w roku 2017 - 30 )  oraz 2 szt. warunków  przyłączenia się do sieci kanalizacji 

sanitarnej ( ogółem w 2017 – 5 ) 

2. Trwają prace przygotowawcze pod inwestycje wodociągowe na terenie Gminy. 

W zakresie gospodarki nieruchomościami: 

1. Wydano szt.4 decyzji podziałowych 

2. Wydano szt.11 zawiadomień o nadaniu numeru posesji 

3. Zarejestrowano szt.20 aktów notarialnych 

4.         Sprawy różne szt.60  dot. rozgraniczeń, podziałów nieruchomości, zeznań świadków, 

uwłaszczeń 

5.         Wykonano  szt.150 wypisów z rejestru gruntu do celów służbowych 

6.         Wykonano szt.10 wypisów z KW  

7.         Przygotowano projekt uchwały i wniosek w przedmiocie zmiany określenia rodzaju 

miejscowości "część wsi" na rodzaj miejscowości "wieś" w sołectwach: Pawlikowice, 

Rydzyny i Szynkielew,. 

W zakresie ochrony środowiska 
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1. Wydano decyzję  zezwalającą na wycięcie drzew przy drodze powiatowej w 

Porszewicach .   

2. Wydano  2 decyzje   o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięć 

polegających na - ,, Budowie kanalizacji sanitarnej we wsiach Kurowice i Jadwinin’’. 

3.  Zaopiniowano pozytywnie wnioski kół łowieckich o wydzierżawienie obwodów  

łowieckich na następne 10 lat. 

4.  Zaopiniowano pozytywnie projekty łowieckich planów hodowlany na rok łowiecki 

2017/2018. 

5.  Przygotowano projekt  uchwały i projekt programu opieki nad zwierzętami w 2017r. 

W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa 

1. Przyjęto 27 wniosków o  wpisów  do CEIDG, 

 

W zakresie gospodarki gruntami: 

1.        Wszczęto 5 nowych postępowań administracyjnych w sprawie ustalenia opłaty 

adiacenckiej z tytułu wybudowania sieci wodociągowe 

2.       Złożono 4 wnioski w Sądzie Rejonowym w Pabianicach V Wydział Ksiąg Wieczystych 

o wpis hipoteki z tytułu zabezpieczenia wysokości opłaty adiacenckiej. 

W  zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi 

1.    Przyjęto i wprowadzono do programu  35 deklaracji; 

2.    Zaksięgowana 44.762,39 zł.  (462 kartoteki ) z tytułu wpłat za  gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, w tym wpłaty w wysokości 5892,00 zł.   zebrane przez 4 sołtysów; 

3.    Sporządzono i wysłano 208 upomnień  

4.    Sporządzono roczne sprawozdanie Wójta  z gospodarowania odpadami komunalnymi : 

- przygotowano  miesięczne sprawozdanie finansowe;  

- przygotowano  finansowe kwartalne sprawozdanie Rb27S;  

- wprowadzono dane dotyczące utylizacji azbestu za 2016 r. do bazy azbestowej 

prowadzonej przez ministerstwo gospodarki; 

- udzielono 3 odpowiedzi dotyczące informacji publicznej na temat odpadów 

azbestowych. 

5.    Sporządzono  18  postanowień. 

6.    Wszczęto 2 postępowania administracyjne. 

7.    Wszczęto 1 postępowanie na podstawie ordynacji podatkowej 

 
W zakresie oświaty, kultury i sportu  
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1. W miesiącu lutym 2017 r. z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę 

korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta 
opieką.   
 

2. Wójt Gminy Pabianice wydał zarządzenie w sprawie ustalenia terminów czynności w 
postępowaniu rekrutacyjnym i postępowaniu uzupełniającym do publicznego przedszkola, 
oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych oraz do publicznych szkół 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pabianice na rok szkolny 
2017/2018. 
 

3. 10 i 24 marca 2017 r. w Urzędzie Gminy odbyły się spotkania dyrektorów, na których 
omawiano sprawy bieżące, organizację roku szkolnego 2017/2018 oraz aktualne przepisy 
prawa w kontekście wprowadzania reformy oświaty w systemie szkolnictwa Gminy 
Pabianice. 
 

4. Podpisano umowę z Kuratorium Oświaty w Łodzi na dofinansowanie pracodawcom 
kosztów kształcenia młodocianych pracowników na rok 2017. 

5. Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w lutym 2017 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 
• 04.03.2017 r. Walne zebranie Ochotniczej Straży Pożarnej w Koninie, 

• Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa : Carpe Diem, 
OSP w Koninie, 

• 11.03.2017 r. Walne zebranie organizacji społecznej KGW w Koninie. 
 

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 
• spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( Rada sołecka); 

 
3. Świetlica wiejska w Hermanowie 

• udostępnienie mieszkańcom popołudniami świetlicy ( wspólne gry  bilard, tenis 
stołowy); 

4. Dom Ludowy w Bychlewie 
• wt,czw. 16.00-21.00 – zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka”, 

• 07.03.2017 r. Kurs Chemizacyjny dla rolników z terenu Gminy Pabianice, 

• wynajem obiektu na potrzeby organizacji imprez prywatnych – 10.03-13.03.2017 r, 

• spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa. 
5. Obiekt sportowy w Bychlewie 

•  spotkanie organizacyjne klubu sportowego LKS „ Jutrzenka” Bychlew; 

• treningi pn-pt 15.45 -20.30 ( drużyn młodzieżowych oraz drużyny seniorów) 
6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 

• w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

• pn/śr/pt -  godz.15.30 – 20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy 

• spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa (KGW) 
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7. Obiekt sportowy w Piątkowisku 
• Spotkanie organizacyjne LKS „ Orzeł” Piątkowisko, 

• Pn-pt 16.00-20.00 treningi drużyn młodzieżowych oraz drużyny seniorów, 

• 04.03.2017 r. Walne zebranie klubu sportowego LKS „Orzeł” Piątkowisko. 
 
 
Pozyskiwanie środków zewnętrznych:  
 
1. Rozpoczęto realizację zajęć dodatkowych i procedurę przetargową na doposażenie Szkoły 

Podstawowej w Bychlewie w ramach projektu "Gmina Pabianice zapewnia dobrą jakość 

edukacji w Szkole Podstawowej w Bychlewie". Złożono pierwszy wniosek sprawozdawczy, 

który został zatwierdzony przez Urząd Marszałkowski, trwa nanoszenie do formularza zmian 

o przesunięciach w budżecie i harmonogramie realizacji projektu wynikających z późniejszego 

zawarcia umowy oraz aktualizacji szacowania wartości zamówienia na potrzeby przetargu. 

Opracowano wzory umów, przeprowadzono konkursy na nauczycieli, ogłoszono zapytanie 

ofertowe na zakup publikacji. 

 

2. Na prośbę stowarzyszenia "Folklor Ma Sens" udzielono wsparcia w przygotowaniu wniosku 

o dofinansowanie realizacji Festiwalu POLKA składanego do Narodowego Centrum Kultury 

w ramach programu Kultura Interwencje oraz w opracowaniu materiałów graficznych 

promujących wydarzenie. 

3. Trwa przygotowanie kolejnego numeru czasopisma "Nasza Gmina 

Pabianice": edycja materiałów nadesłanych i opracowanie materiałów własnych”.  

Na zakończenie Wójt zwrócił się do obecnego na sali obrad kapelmistrza Orkiestry Dętej w 

Górce Pabianickiej R. Kraski o przedstawienie krótkiej informacji ze swej strony.    Kapelmistrz 

R. Kraska poinformował Radę Gminy o tym, iż Gminna Orkiestra Dęta w Górce Pabianickiej 

w czerwcu ubiegłego roku obchodziła swój jubileusz 30 lecia. Tuż przed jubileuszem powstała 

płyta z nagraniami Gminnej Orkiestry Dętej. Do jej powstania powstało dzięki kontaktowi 

rektora Wyższej Szkoły Filmowej w Łodzi za pośrednictwem szkoły muzycznej w Pabianicach 

z jego osobą -  poinformował kapelmistrz. Rektor zwrócił się z prośbą o wzięcie udziału 

Gminnej Orkiestry Dętej w benefisie profesora Henryka Woźniaka, wykładowcy tej szkoły, a 

także  znanego kompozytora muzyki do wielu filmów, który obchodził 80 lecie urodzin. W 

zamian zaoferował skorzystanie dla orkiestry dętej  z profesjonalnego  studia nagrań  w tej 

szkole. Oczywiście skorzystano z  oferty oraz 5 godzin nagrań orkiestry w tym studiu, dzięki 

czemu powstała płyta z nagraniami utworów  Gminnej Orkiestry Dętej w Górce Pabianickiej, 
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która jest zapewne doskonałym materiałem promującym  Gminę  Pabianice.  Kapelmistrz 

wszystkim obecnym na sesji wręczył krążek płyty.  

 

W dalszej części z pytaniami do informacji Wójta wystąpili: 

Radny Ł. Drewniak pytał jaki jest plan na remont drogi w „Górce Poduchownej”  

W-ce Wójt poinformował, że remont będzie wykonywany  w taki sam sposób jak na innych 

drogach to jest metodą natryskową, ponieważ na takie działania  zarezerwowane są środki 

finansowe.  

Radny Ł. Drewniak stwierdził, że na pewno ta metoda nie zda egzaminu, ponieważ droga ta po 

zimie została bardzo zniszczona.  

Radny A. Skawiński pytał Wójta, czy zostały przekazane do Urzędu Gminy wnioski po kontroli 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, na które Wójt odpowiedział twierdząco, poinformował, że 

odpowiedzi zostały udzielone i przesłane do RIO.  

Radny pytał, dlaczego Wójt nie przedstawia w swoim sprawozdaniu  między sesjami takich 

informacji, nazwał, że informacje Wójt przedstawia wybiórczo. Przypomniał, że kilkakrotnie 

występował o to aby temat ten przedstawiony był na sesji Rady Gminy.   Poza tym brak jest 

wyjaśnień  złożonych do wniosków RIO  na stronie bip Urzędu Gminy Pabianice.  

Kierownik M. Wieczorek odpowiedział, że dokona rozeznania na powyższe i jeżeli nie ma tych 

informacji,  zostaną one umieszczone.  

 

Ad. pkt 6.  

 

Interpelacji i wniosków na piśmie nie zgłoszono.  

Radny K. Kowalski nawiązał do odpowiedzi, którą uzyskał na  zapytanie  zgłoszone na 
poprzedniej sesji w sprawie dot.  przeprowadzania  postępowań  administracyjnych  dot. 
przekształceń gruntów przejętych pod drogi gminne. Nawiązał szczególnie do ostatniego wersa 
odpowiedzi,  którą przytoczył „Niemniej nie zwalnia to gminy z obowiązków finansowania 
zadań związanych z utrzymaniem i urządzaniem dróg wewnętrznych stanowiących mienie 
gminy. Nie ma również żadnych przepisów zakazujących dokonywania budowy, czy remontów 
tego typu dróg” Radny zapytał w związku z powyższym, czy te drogi, które są drogami 
wewnętrznymi podlegają również takiej dbałości,  o której mowa w cytowanym zdaniu (np. 
równaniu  nawierzchni, zasypywaniu dziur).  
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W-ce Wójt R. Figiel odpowiedział  twierdząco. Informował, że również na tych drogach będą 
podejmowane prace związane z wykonywaniem  napraw bieżących.  

Radny A. Skawiński zabierając głos poinformował, że  dopiero w dniu dzisiejszym otrzymał 
odpowiedź na zapytanie, które składał na ostatnich dwóch sesjach. Pytanie dot. podania  działań  
gminy w zakresie przygotowania  programu wymiany kotłów  centralnego ogrzewania dla  
mieszkańców gminy Pabianice. Radny stwierdził, że odpowiedź jest lakoniczna, nie zawiera 
żadnych szczegółowych informacji, jedynie taką iż gmina przeprowadza w tym zakresie 
analizę. Radny postawił wniosek o przekazanie mu informacji na  czym ta analiza polega, co 
wchodzi w jej zakres.  

Radny Ł. Drewniak zadał pytanie jak w stanie obecnym  wygląda sprawa związana z wykupem 
gruntów pod budowę chodnika w Górce Pabianickiej w kierunków Gorzewa, na które Wójt 
odpowiedział, że w trakcie są poczynania związane z umawianiem terminów podpisywania 
aktów notarialnych,  prawdopodobnie w miesiącu czerwcu br. zostaną one sporządzone.  

Przewodniczący Rady Gminy M. Muszczak poinformował, że między sesjami do biura rady 
nie wpłynęły żadne interpelacje, natomiast wpłynęły odpowiedzi na wnioski i zapytania z 
poprzedniej sesji, które radni otrzymali na piśmie.  

Więcej spraw nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt 7. 
 
Wójt przedstawił informację o stanie przygotowań do inwestycji zaplanowanych w budżecie 
gminy w 2017r. oraz potrzeby inwestycyjne w zakresie dróg. Informacje te stanowią 
odpowiednio zał. nr 3 i nr 4 do protokołu. 
 
Uwag, ani pytań do powyższego nie było. 
 
Ad. pkt 8. 
 
W tym punkcie Przewodniczący oddał głos przedstawicielkom stowarzyszenia Emerytów i 
Rencistów „Nadzieja” w Żytowicach. 
 
Jedna z Pań, przed dokonaniem prezentacji, wręczyła Wójtowi drobny upominek wielkanocny 
wraz z życzeniami świątecznymi w związku z ostatnio minionymi świętami. 
 
Prezentacji działalności stowarzyszenia dokonała przedstawicielka stowarzyszenia Pani Józefa 
Biernacka, która krótko przedstawiła informację m.in. nt. rozpoczęcia działalności, członków 
oraz podejmowanych inicjatyw przez stowarzyszenie. Szersza informacja w tym temacie 
stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
 
Na zakończenie Pani J. Biernacka zachęcała by emeryci i renciści z terenu gminy zgłaszali się 
do członkostwa w stowarzyszeniu, a także przekazała zdjęcia z różnych imprez 
zorganizowanych przez stowarzyszenie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pabianice podziękował Paniom za prezentację oraz 
podejmowaną działalność. 
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Pytań, ani uwag do powyższego nie było. 
 
Ad. pkt 9. 
 
Kierownik M. Wieczorek przedstawił sprawozdanie ze współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, co stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
 
Pytań nie było. 
 
Ad. pkt 10. 
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła sprawozdanie z działalności 
GOPS za rok 2016r. wraz z omówieniem zasobów pomocy społecznej. Informacja ta stanowi 
zał. nr 7 i 7a do protokołu. 
 
Kierownik stwierdziła, że powyższa informacja zawiera informację nt.: 
- zadań realizowanych przez Ośrodek; 
- programy opracowane przez GOPS; 
- potrzeby ośrodka; 
- akty prawne na podstawie, których GOPS realizuje zadania. 
 
Kierownik poinformowała ponadto, że istnieje sugestia Urzędu Marszałkowskiego by tworzyć 
placówki wsparcia dziennego. Z informacji dyrektorów szkół z terenu gminy wynika, że do 
takiej świetlicy powinno uczęszczać 73 dzieci ze szkół podstawowych i 45 dzieci z gimnazjum. 
W przypadku braku środków na utworzenie takiej placówki tego typu zadania mogłyby być 
przekazywane odpowiednim organizacjom społecznym. Ponadto zwróciła uwagę, że rodzice 
dzieci autystycznych złożyli wniosek o kontynuowanie programu, który obejmował logopedię, 
terapię grupową i integrację sensoryczną. Kierownik wyraziła chęć przygotowania 
odpowiedniej uchwały na następną sesję po wyrażeniu zgody w tej sprawie. 
 
Pytanie do powyższego zadała W-ce Przewodnicząca Rady Z. Kasperska. Radna chciała 
wiedzieć: 
- gdzie organizowane były zajęcia wymienione powyżej oraz dogoterapia i hipoterapia; 
- środki zarezerwowane na realizację programu „Wykorzystać wiele możliwości” wynosiły           
27 850 zł, natomiast wykorzystano jedynie 12 059 zł. Dlaczego? 
 
Kierownik odpowiedziała, że integracja sensoryczna odbywała się w gabinecie osoby 
prowadzącej zajęcia. Dzieci miały własnych logopedów, więc zajęcia odbywały się w 
miejscach przez nich wyznaczonych, hipoterapia – tam, gdzie były konie, czyli w Łaskowicach, 
natomiast dogoterapia w świetlicy w Woli Żytowskiej, która została wyznaczona przez Wójta. 
Co do środków – projekt był realizowany do marca, a nie do grudnia zeszłego roku, a 
sprawozdanie składane jest za 2016r. Część środków zwrócono, ponieważ dzieci chorowały. 
 
Innych pytań nie było. 
 
Przewodniczący ogłosił 15 min przerwy. 
 
Ad. pkt 11. 
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Po przerwie na sali obrad obecnych było 13 radnych. 
 
W-ce Przewodnicząca Rady przedstawiła projekty uchwał od nr XXXVIII/A/2017 do 
XXXVIII/K/2017, co stanowi zał. od nr 8 do nr 18. 
 
Do projektu o nr roboczym XXXVIII/A/2017 pytanie zadał radny A. Skawiński. Radny 
zauważył, że realizatorem programu mają być również placówki oświatowe z terenu gminy. 
Czy w związku z tym profilaktyka będzie realizowana właściwie i czy budżet przeznaczony na 
ten cel będzie dzielony. 
 
Odpowiedzi udzieliła pracownica Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Beata Stachura, 
która poinformowała, że członkami zespołu interdyscyplinarnego są także pedagodzy. W 
bieżącym roku realizowany będzie program cyberprzemocy. Jeżeli natomiast szkoły wymyślą 
własny program, to będą przyznawane środki z budżetu GOPS. 
 
Innych uwag nie było. 
 
Uchwała nr XXXVIII/340/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano do projektu o nr roboczym XXXVIII/B/2017. Uchwała Nr 
XXXVIII/341/2017 przyjęta została jednogłośnie. 
 
Do projektu o nr roboczym XXXVIII/C/2017 autopoprawkę Wójta zgłosiła Skarbnik, która 
poinformowała, że w załączniku nr 1 do projektu należy wpisać kwotę 141.864 zł zamiast     
147.864 zł, a w załączniku nr 2 zmniejszyć kwotę 6 424 895,90 zł do kwoty 6 418 895,90 zł 
oraz kwotę 2 259 208,88 zł do kwoty 2 253 208,88 zł. 
 
Uwag do powyższego nie było. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/342/2017 została przyjęta jednogłośnie wraz z poprawkami. 
 
Kolejnym omawianym projektem uchwały był projekt o nr roboczym XXXVIII/D/2017, do 
którego poprawkę zgłosił radny M. Gryska. Radny wnioskował o wykreślenie z projektu kwoty 
60 tys. zł z przeznaczeniem dla OSP Pawlikowice, uzasadniając swój wniosek tym, iż OSP nie 
otrzymało dofinansowania z Zarządu Województwa na zakup samochodu. 
 
W tym miejscu głos zabrała Skarbnik, która prosiła, aby nie wykreślać tej kwoty, ponieważ 
konsekwencją tego byłaby konieczność zmiany WPF. 
 
W związku z powyższym radny wycofał wniosek. 
 
Radny Ł. Drewniak z kolei pytał jakie były kryteria wpisywania zadań inwestycyjnych do 
prezentowanego projektu uchwały. Pytał kiedy wpisane zostanie zadanie pn.: „projekt 
przebudowy drogi przez Górkę Pabianicką tzw. Poduchowną”. Uważał, że z nadwyżki 
budżetowej dałoby się wykonać projekt i przebudowę tej drogi. 
 
Wójt odpowiadając na pierwsze pytanie stwierdził, że było takie zapotrzebowanie, dlatego 
zadania te wpisane zostały do projektu uchwały. W sprawie środków na projekt drogi zauważył, 
że będzie w tej sprawie rozmawiać ze Skarbnik. 
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Radny A. Skawiński zauważył jeszcze, że w załączniku do uchwały, w dziale 801 należy 
dopisać słowo: „(dokumentacja)” w zadaniu: „Budowa sali gimnastycznej wraz z łącznikiem 
przy Szkole Podstawowej w Petrykozach”. 
 
Dalszych uwag nie było. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/343/2017 została przyjęta jednogłośnie wraz z poprawkami. 
 
Skarbnik zgłosiła autopoprawkę również w projekcie o nr XXXVIII/E/2017. W załączniku 
należało wpisać kwotę 2.835 zł zamiast 2.725 zł. 
 
Innych uwag nie było. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/344/2017 została przyjęta jednogłośnie wraz z poprawką. 
 
Uwag, ani pytań nie było do projektów od nr roboczego XXXVIII/F/2017 do XXXVIII/I/2017. 
W związku z powyższym uchwały o Nr odpowiednio XXXVIII/345/2017, XXXVIII/346/2017, 
XXXVIII/347/2017 i XXXVIII/348/2017 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym 
odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
Odnosząc się do projektu o nr roboczym XXXVIII/J/2017 Wójt udzielił informacji nt. kosztów 
związanych z członkostwem w stowarzyszeniu „Tak dla S14”. Byłaby to kwota ok. 500 zł. 
 
Radny A. Skawiński zapytał w jaki sposób inne gminy podejmują decyzję o uczestnictwie w 
stowarzyszeniu. 
 
Wójt odpowiedział, że identycznie jak gmina Pabianice. 
 
Dalszych uwag nie było. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/349/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ostatni projekt uchwały również został przyjęty bez uwag. Uchwała Nr XXXVIII/350/2017 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. pkt 12. 
 
W ramach odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radny A. Skawiński oczekiwał 
odpowiedzi w związku ze sprawą zgłoszoną mu drogą e-mailową przez osobę zainteresowaną 
adopcją psa ze schroniska w Wojtyszkach. Radny poinformował, że adopcja została 
uniemożliwiona. 
 
Wójt odpowiedział, że inspektor A. Dudziak otrzymał e-maila od tej osoby. Odpowiedź 
zostanie jej udzielona. 
 
Radny zapytał jeszcze, czy Wójt odpowie na pytania zadane podczas dzisiejszej sesji, i czy 
uszczegółowi odpowiedź, którą radny otrzymał w temacie dofinansowywania do zakupu 
kotłów grzewczych. 
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Wójt odpowiedział, że dowie się. 
 
Ad. pkt 13. 
 
W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny K. Kowalski zapytał, jak 
posuwa się tematyka związana z roszczeniami gminy z wykonawcą oświetlenia hybrydowego. 
 
W-ce Wójt poinformował, że do Wykonawcy skierowano pismo z naliczonymi karami 
umownymi. Ponadto firma ta przysłała w piątek e-maila z informacją, iż w dniach 25 i 26 
kwietnia będą wykonywali naprawy. 
 
Sołtys wsi Rydzyny dodała, że słupy hybrydowe nie trzymają pionu. Uważała, że należy 
wykonać naprawy w tym zakresie w ramach przeprowadzanej konserwacji. 
 
Innych spraw nie było. 
 
Ad. pkt 14. 
 
Przewodniczący zakończył XXXVIII sesję Rady Gminy Pabianice. 
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